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P r o t o k ó ł  Nr XIX/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 25 kwietnia 2012r. w sali Urzędu Gminy w Kotlinie             
w godz. od 900 do 1055 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                 Otwarcia XIX sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław 
Moch witając: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy  Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy  Irenę Antczak, radnego  Rady Powiatu Walentego  
Kwaśniewskiego, dzielnicowych Zespołu Dzielnicowych w Kotlinie, sołtysów i redaktora 
Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad, bowiem 
na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 15. 
Nieobecny na sesji był sołtys wsi Wyszki Mieczysław Stefaniak. 
Listy obecności: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Przewodniczący Rady pytał czy są wnioski o zmianę porządku obrad. Wójt zgłosił 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 3 projektów uchwał:  

1) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków ochotniczej straży pożarnej, 

2) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Kotlin, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej w Wyszkach 
służebnością przesyłu. 

Za wprowadzeniem zmian w porządku obrad głosowało 15 radnych. 
                 Porządek obrad przedstawiony  przez Przewodniczącego Rady: 
1.Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XVIII sesji  
    Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XVIII sesji Rady oraz z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
     i innymi podmiotami za 2011 rok. 
8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin w roku 2011. 
9. Przyjęcie informacji z funkcjonowania i działalności w roku 2011: 
     1) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
     2) Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych, 
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     3) szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkola. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
       - zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kotlin, 
       - zmieniająca uchwałę w s prawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok, 
       - zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy, 
       - zmieniająca uchwałę w sprawie składów osobowych komisji Rady Gminy, 
       - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałych komisji Rady  
         Gminy, 
       - utraty mocy obowiązującej uchwały, 

    -  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla  
       członków ochotniczej straży pożarnej, 
     - w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
       bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin, 
     - w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej w Wyszkach  
       służebnością przesyłu. 

 11. Wolne głosy i wnioski. 
 12. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XVII sesji Rady. 
 13. Zamkniecie obrad. 
 Porządek obrad przyjęto 15  głosami „za”. 
 
  ad.3 Przyjecie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 
                       Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
  opinię Komisji co do treści protokołu z XVIII sesji Rady, wnosząc o jego przyjęcie. 
  Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
  Protokół wyłożony został do wglądu. 
 
  ad.4 Interpelacje i zapytania  radnych. 
                           Interpelacje i wnioski zgłosili: 
   Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o przywrócenie do stanu pierwotnego rowu przy ul.   

Cichej po prawej stronie wjeżdżając z ul. Kościuszki, który to rów został rozjechany podczas 
nawożenia gruzu na ul. Cichą. Radny poinformował, że 2 lata temu rów został wyczyszczony 
na koszt rolnika mającego grunty przy tym rowie. 
Radny Dariusz Józefiak  wnioskował o: 
- odmulenie rowów przy drodze Kotlin – Sławoszew, namalowanie pasów skrajnych,  
  naprawienie nawierzchni na łuku drogi i naprawienie całej nawierzchni drogi,  która już jest 
  spękana i o  nasadzenie drzew przy tej drodze, 
- odtworzenie rowu drenarskiego w Sławoszewie, który zasypano. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o lampę uliczną   przy ul. Kochanowskiego, która została 
złamana i jej obecnie nie ma. 
Wójt odpowiedział, że uszkodzona lampa została zdjęta i po naprawie będzie założona. 
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Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o wskazanie kierunku działania właścicielowi 
działki przy ul. Konopnickiej przez którą  to działkę przechodzi sieć gazowa, co uniemożliwia 
pobudowanie budynku na tej dzia łce. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o: 
- wyczyszczenie rzek: Lutynia i Kotlinka, ponieważ obecny stan tych rzek jest przyczyną 
   zalewania przyległych łąk, 
- naprawę chodnika przy drodze powiatowej w Twardowie „rozjechanego” przez samochody  
  kierowane przez Twardów w związku z wypadkiem na drodze nr 11, 
- odpowiednie kierowanie ruchem drogowym gdy jest wypadek na drodze nr 11 i kierowanie  
  samochodów z kierunku Pleszewa przez Twardów, a z Jarocina przez Magnuszewice, z 
uwagi na to, że drogi powiatowe i gminne są wąskie przez co niszczone są chodniki i pobocza 
tych  dróg. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o: 
- dokończenie naprawy drogi Racendów – Lubinia Mała, 
- naprawę sposobem gospodarczym drogi w Racendowie od p. Wielgosza do drogi  
  powiatowej. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o odkopanie rowów po prawej i lewej stronie drogi 
Magnuszewice – Prusy. 
Radny Szymczak pytał – czy boisko w Magnuszewicach jest już własnością Gminy i czy można 
już w nie inwestować? 
Przewodniczący Czesław Moch wnioskował o: 
-  wyzbieranie śmieci w rowach, wskazując drogi w kierunku Wilczy i Buchalińca, 
-  odprowadzenie wody opadowej zatrzymującej się przed posesją  p. Świerblewskiej przy ul.  
   Poznańskiej w pobliżu sklepu DINO  do  znajdującej się w pobliżu studzienki kanalizacyjnej. 
Wójt odpowiedział, że  w tej chwili każde gospodarstwo domowe posiada umowę na wywóz 
odpadów i powinno się z tego wywiązać. Gmina wyzbierała śmieci  w laskach. Gmina nie 
będzie wyręczać tych  niesfornych, którzy wyrzucają śmieci, ponieważ pracownicy musieliby 
tylko zbierać śmieci i nic innego nie robić. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że problem był i póki co  jest i nie ma wyjścia. Śmieci  
sprzątano i zbierano, a sytuacja może zmieni się po wprowadzeniu opłaty śmieciowej. 

 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XVIII 
sesji Rady. 
                Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym : 
- uczestniczył we wszystkich spotkaniach organizowanych  z okazji 100 rocznicy śmierci ks. 
  Stanisława Rymarkiewicza, 
- 11 i 12 kwietniach uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Wielkopolski Ośrodek  
  Kształcenia i Studiów Samorządowych w Poznaniu w sprawie systemu gospodarki odpadami  
  i  zarządzaniem oświatą w gminach. Rada Gminy do końca tego roku zobowiązana jest do  
   podjęcia uchwały w sprawie ustalenia opłaty za odbiór śmieci, a Gmina będzie musiała 
  opłatę  ściągać. 
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  Co do oświaty są to czasy trudne. Są gminy, które wydają na oświatę 60% swojego budżetu.   
  Na spotkaniu informowano, że w latach 2012 – 2013 przewiduje się do zamknięcia 1300  
  szkół w skali kraju. 
  Co do oświaty w gminie Kotlin Przewodniczący podsumował, że całkiem poprawnie sobie 
  rodzimy. 
- 17 kwietnia brał udział w szkoleniu wraz z członkami Komisji Rewizyjnej nt. absolutorium,  
  zorganizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu, 
- 18 kwietnia uczestniczył  w uroczystości Dnia Seniora  zorganizowanej przez Zarząd 
  Stowarzyszenia Emerytów i Rencistów w Kotlinie,  
- 19 kwietnia obecny był na  zorganizowanych przez V drużynę harcerską im. T. Kościuszki  
  w Sławoszewie obchodach powitania wiosny, 
- 24 kwietnia obecny był na III konkursie gminnym zorganizowanym przez Zarząd Koła 
  Gospodyń Wiejskich w Kotlinie dla kół gospodyń wiejskich z terenu gminy Kotlin 
  pn.”Wiosenna sałatka”, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych i  uczestniczył w posiedzeniu wspólnym  
  Komisji Rady. 
Do informacji złożonej przez Przewodniczącego Rady  nie wniesiono uwag. 
 
ad. 6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XVIII sesji rady oraz  
z wykonania uchwał Rady. 
              Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji oraz o wydanych 
zarządzeniach w okresie międzysesyjnym złożone przez Wójta stanowi załącznik do 
protokołu. 
Wójt poinformował, że  w okresie międzysesyjnym: 
-  wystąpił do Starostwa Powiatowego w Jarocinie o wydanie pozwolenia n a rozbudowę         
i przebudowę Domu Strażaka w Kotlinie, które będzie załącznikiem do wniosku  jaki Gmina 
składać będzie o środki w kwocie 500.000.00,- zł w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”, 
-  dostarczono  do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej         
w Poznaniu  analizę techniczną potwierdzającą uzyskanie efektu ekologicznego na zadanie     
„ Budowa  kanalizacji sanitarnej  przy ul. Buchalińskiej i Powstańców Wlkp.”, który jest 
warunkiem umorzenia zaciągniętej pożyczki w kwocie 57.000,00 zł, a termin umorzenia 
przypada na czerwiec 2013 roku, 
-  w związku z likwidacją ZOPO sporządzono aneksy do wcześniej zawartych umów przez 
Zespół, 
- podpisano umowę na wykonanie napraw cząstkowych dróg gminnych z  firmą „AGO drogi 
sp. z o.o. z siedzibą w Golędzieniowie k/Obornik Śl., a prace zostaną wykonane w drugim 
tygodniu maja, 
- podpisano umowę z firmą  Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „ROMAX” z Pleszewa na 
wymianę  12 okien  w świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
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- podpisano umowę z firmą budowlaną Mariana Matuszczaka z Dobieszczyzny na 
opracowanie ekspertyzy budowlanej obecnego stanu technicznego budynku rządcówki          
w Woli Książęcej, 
- w dniu 4 kwietnia  firma INTERHANDLER dostarczyła osprzęt do koparko ładowarki: pług do 
śniegu, łyżkę podsiębierną i łyżkę trapezową, a w miesiącu maju dostarczy głowicę koszącą, 
- opracowany został projekt budowlany na wymianę pokrycia dachowego świetlicy wiejskiej 
w Sławoszewie, które to zadanie kosztować będzie 59.893,44 zł, 
- trwają prace nad przygotowaniem wniosku o przyznanie pomocy w ramach działania 
„Odnowa i rozwój wsi”   na rozbudowę i przebudowę Domu Strażaka w Kotlinie, który 
zostanie dostarczony do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu do 8 maja br. 
Poza tym w okresie międzysesyjnym Wójt: 
- 29 marca  uczestniczył w sesji Rady Powiatu w Jarocinie, 
- uczestniczył w spotkaniach związanych  z obchodami 100 rocznicy śmierci ks. Stanisława 
Rymarkiewicza, 
-  2 kwietnia  uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym w Marszewie w sprawie projektu 
programu działań mających na celu ograniczenie odpływu azotu ze źródeł  rolniczych, 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich zorganizowanych we wszystkich sołectwach , których 
tematem były  bieżące sprawy sołectwa  oraz  funkcjonowanie gospodarki odpadami, 
- 23 kwietnia uczestniczył wraz z 11 przedstawicielami Gminy w Walnym Zebraniu Członków 
Stowarzyszenia Lider Zielonej Wielkopolski jakie odbyło się w Manieczkach, 
- 24 kwietnia  obecny był na III konkursie gminnym jaki odbył się w Sławoszewie   dla kół 
gospodyń wiejskich z terenu gminy Kotlin.  
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7 Przyjęcie  sprawozdania  z realizacji  programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami za 2011 rok. 
                      O przedstawienie opinii komisji co do materiałów sesyjnych Przewodniczący 
Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej                
i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefana Taczałę. 
Przewodniczący Komisji  przedstawił program wspólnego posiedzenia komisji jakie odbyło się 
w dniu wczorajszym. 
Przewodniczący Komisji przekazał wnioski zgłoszone przez: radnego Zdzisława Wodniczaka o 
zwiększenie liczby godzin języka angielskiego w szkołach  i radnego Włodzimierz 
Szymkowiaka o zwiększenie środków  na wyjazdy dzieci na basen. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że nie wniesiono uwag zarówno do przedstawianych  
informacji i sprawozdań jak również do projektów uchwał, opiniując je pozytywnie. 
Przewodniczący Rady nie słysząc pytań do sprawozdania uznał, że Rada przyjęła 
sprawozdanie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. 8 Przyjęcie sprawozdania z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin w roku 2011.          
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                         Przewodniczący Rady  przypomniał, że na  posiedzeniu komisji Rady w dniu 
wczorajszym dyrektor Biblioteki szczegółowo omówiła sprawozdanie  z działalności 
Biblioteki. 
Nie słysząc pytań i uwag do sprawozdania Przewodniczący uznał  sprawozdanie za przyjęte. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9 Przyjęcie informacji z funkcjonowania i działalności w roku 2011: 

1) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
2) Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych, 
3) szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkola. 

                       Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu wspólnym komisji Rady       
w dniu wczorajszym kierownicy jednostek przedstawili szczegółowo informacje                         
z funkcjonowania i działalności jednostek. Nie słysząc pytań i uwag do sprawozdań 
Przewodniczący Rady uznał sprawozdania za przyjęte. 
Sprawozdania  stanowią  załączniki do protokołu. 
 
ad.10 Podjęcie uchwał. 
                        Przewodniczący Rady  odczytał kolejno projekty uchwał poddając je pod 
głosowanie: 

1) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kotlin. 
Uchwała Nr XIX/97/2012 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na rok 2012. 
Uchwała Nr XIX/98/2012 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
Uchwała Nr XIX/99/2012 podjęta została  jednogłośnie 15 głosami „za”. 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Gminy. 
Uchwała Nr XIX/100/2012 podjęta została  jednogłośnie 15 głosami „za”. 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia przedmiotu działania stałych komisji Rady 
Gminy. 
Uchwała Nr XIX/101/2012 podjęta została  jednogłośnie 15 głosami „za”. 

6) w sprawie utraty mocy obowiązującej uchwały. 
Uchwała Nr XIX/102/2012 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków ochotniczej straży pożarnej. 
Uchwała Nr XIX/103/2012 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 

8) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin. 
Uchwała Nr XIX/104/2012 podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za”. 

9) w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości położonej w Wyszkach 
służebnością przesyłu. 
Uchwała Nr XIX/105/2012 podjęta została  jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad. 11 Wolne głosy i wnioski. 
                    W punkcie tym głos zabrali: 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o usunięcie istniejących krzewów  rosnących  przy 
przystanku autobusowym w Kotlinie w kierunku Pleszewa i na rondzie na skrzyżowaniu  dróg 
Kotlin- Magnuszewice – Wilcza i nasadzenie w tych miejscach kwiatów zamiast krzewów       
w których gromadzą się śmieci. 
Sołtys Marian Żurek: 
-  poparł wniosek radnego Wodniczaka w sprawie kierowania ruchem drogowym gdy ma 
   miejsce wypadek na drodze nr 11, 
-  wnioskował o doprowadzenie do przejezdności drogi  powiatowej Twardów Bączew -   
   Kurcew , kierując wniosek także do radnego Rady Powiatu obecnego na sesji, 
-  wnioskował o wykopanie rowu przy drodze powiatowej  na odcinku ok. 120 m przy posesji 
   nr 18 w Twardowie w stronę Parceli i udrożnienie przepustu na tym odcinku drogi. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  złożył podziękowania Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 
radnym, mieszkańcom, którzy brali udział w uroczystościach  „ ROKU KSIĘDZA STANISŁAWA 
RYMARKIEWICZA”,  związanych z 100 rocznicą śmierci ks. Stanisława Rymarkiewicza.  
Zakończenie uroczystości rocznicowych planuje się  11 listopada br. poświęceniem tablicy 
pamiątkowej na głazie przy wjeździe z ul. Poznańskiej na  ul.  Ks. Rymarkiewicza. Co do 
dalszych przedsięwzięć wydanie gry i książki o księdzu Rymarkiewiczu, to chyba  finanse  nie 
pozwolą żeby do tego doszło – mówił radny. Radny Szymkowiak jako koordynator tego 
przedsięwzięcia wypowiedział się  za wydaniem gry edukacyjnej kierowanej do młodzieży        
i osób młodych, aby przybliżyć  postać ks. Stanisława Rymarkiewicza. 
Radny Szymkowiak podziękowania złożył w imieniu komitetu organizacyjnego uroczystości 
składającego się z 14 osób i pracującego społecznie. 
Radny Szymkowiak wnioskował: 
- o zwiększenie środków w budżecie Gminy na basen, aby od września br. dzieci  
  z Przedszkola i uczniowie szkół mogli częściej korzystać z basenu. Obecnie dzieci  
  z   Przedszkola jeden raz w roku korzystają z basenu. 
- o  posprzątanie terenu po kiosku „Ruchu” tj. o ułożenie krawężnika i kostki brukowej, 
- o złagodzenie zjazdu  z chodnika przed sklepem DINO na drogę nr 11, ponieważ samochody  
  o  niskim podwoziu zahaczają o krawężnik, 
- o  sadzenie zieleni w klombach, tak jak to robi Gmina Jarocin, wskazuj ąc, że zieleń  
  w Kotlinie jest za mocno rozstrzelona, 
- o ustawienie tablicy z nazwą ulicy „ Piotra Szyszki”, ponieważ mieszkańcy pytają czy obecna  
  nazwa uwidoczniona na tablicy  „Szyszki” pochodzi od nazwiska czy  od owocu. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak zaprosił obecnych na sesji na ostatnią edycję biegów Jana 
Pawła II jaka odbędzie się w dniu 18 maja br. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o: 
- wyzbieranie co jakiś czas śmieci z rowów, 
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- wprowadzenie języka angielskiego w szkołach  za dobrą pensję dla dobrego nauczyciela. 
Radny Pacholak  wnioskował, aby Policja dała spokój  rowerzystom będącym pod wpływem 
alkoholu jadącym spokojnie. Radny mówił, że 5 tys. osób przebywa w więzieniu za jazdę 
rowerem pod wpływem 0,2 – 0,4 promili alkoholu. Radny uważał, że gdy osoba taka jedzie 
od rowu do rowu, to należy ją ściągnąć. 
Wypowiedź radnego Pacholaka przerwał  radny Czesław Smoliński mówiąc, że radny 
Pacholak opowiada „pierdoły”. 
Przewodniczący Rady  wskazał na przepisy określające czy wolno czy nie wolno jechać pod 
wpływem alkoholu. 
Radny Rady Powiatu Walenty Kwaśniewski mówiąc, że przez 1,5 roku nie zabierał głosu na 
tej Sali teraz  chciałby poruszyć parę spraw jako obywatel Kotlina i jako przedstawiciel w 
Radzie Powiatu. 
              Radny poinformował, że jutro zapadnie decyzja Powiatu o zakupie budynku 
socjalnego  w Kotlinie  z przeznaczeniem na dom pomocy społecznej. Dla Kotlina będzie  to 
podatek ok. 100 tys. zł, wyliczając: ok. 6 tys. m2  powierzchni budynku i 6 ha  gruntów oraz 
miejsca pracy. 
Dla Powiatu jest to decyzja bardzo trudna. Radny podawał kwoty : 5 mln zł zadłużenia , 12 
mln zł planowany kredyt, aby wykonać zadania, 14 mln zł poręczenie dla szpitala, który nie 
robi zysku tylko straty, 10 mln zł kredyt który należy zaciągnąć  na wykończenie budynku 
socjalnego  z przeznaczeniem na dom pomocy społecznej. Jest to kwota 41 mln zł, przy 64 
mln zł  dochodów Powiatu – wyliczył radny Kwaśniewski. Radny mówił, że są to rządy Ziemi 
Jarocińskiej, które są takie same jak w Jarocinie Mieście  i  podejmowane decyzje finansowe 
będą skutkowały w przyszłej kadencji. 
Radny Walenty Kwaśniewski  dalej mówił, że należy  wybić sobie jakiekolwiek inwestycje na 
przyszłość na drogach. Długi będą spłacać ci co przyjdą  po nas czyli w kadencji po roku 2014. 
               Następnie radny Kwaśniewski ustosunkował się do wniosku zgłaszanego przez 
radnego Włodzimierza Szymkowiaka mówiącego, że zniszczono  komuś działkę i nie 
uzgodniono przebiegu gazociągu. 
Dokumentacja na ułożenie głównej rury gazociągu zasilającego ZPOW i północną stronę 
Kotlina  została opracowana w roku ok. 1993.  Odchodząc na emeryturę  Wójt Kwaśniewski 
przekazał pracownikowi Jędraszczakowi teczkę  gdzie są  szkice i uzgodnienia z obywatelami. 
Być może, że z panem Adamkiem nikt nie uzgadniał inwestycji, ponieważ nie był on 
właścicielem działki, a właścicielem prawdopodobnie był jego teść. 
                Odnośnie inwestycji wodociągowej przy ul. Powstańców Wlkp.  w którym to miejscu 
jak się okazało sieć wodociągowa przechodzi pod budynkiem mieszkalnym radny 
Kwaśniewski wyjaśnił, że inwestorem był WZIR, nie Gmina. Była to inwestycja państwowa. 
Po wybudowaniu sieci nie sporządzono map powykonawczych, a organ wydający pozwolenie  
na budowę nie mając tego w mapach wydał pozwolenie jeżeli było to zgodne z planem 
zagospodarowania przestrzennego. Inwestycja ta z pewnością była uzgadniana z byłym 
właścicielem – zapewniał radny Kwaśniewski. 
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                       Następnie radny Kwaśniewski wyjaśnił historyczną  jak określił sprawę boiska 
sportowego w Magnuszewicach dotyczącą okresu PRL i naczelników gmin. Radny wyjaśnił, że 
boisko jest zamianą gruntów pod blokami PGR, które stoją na gruntach szkolnych, z tym, że 
trwa to do dnia dzisiejszego i z tego co wie Agencja Rolna Skarbu Państwa  zmiękła mocno     
i Wójt   lada chwila sprawę  sfinalizuje. 
Co do szatni na tym boisku, to radny dziwił się patrząc na radnych I kadencji: Włodzimierza 
Szymkowiaka, Bogdana Pacholaka i Zdzisława Wodniczaka, że nie sięgnięto do pewnych 
rzeczy.  Szatnia miała pozwolenie na budowę, bo  za zgodą właściciela  można budować. 
Radny Kwaśniewski mówił, że nie ma do nikogo pretensji. Tak to zawsze jest,  że najpierw do 
następnej władzy uderzają ci, którym się wydawało, że ze złośliwości poprzedniej władzy 
czegoś nie mogli załatwić. Tak jest w Jarocinie i tak  jest jeszcze w Kotlinie. 
Radny Kwaśniewski  kończąc swoją wypowiedź mówił, że jeżeli z pewnej zaszłości czegoś 
obecni nie wiedzą, to nie ma zastrzeżonego numeru telefonu i jeżeli będzie pamiętał, to 
odpowie, a jeżeli nie, to powie gdzie są papiery. 
Sołtys  Beata Skowrońska poparła wniosek zgłoszony przez radnego Józefiaka o odbudowę 
rowów i nasadzenie drzew przy drodze Kotlin – Sławoszew. 
Sołtys wnioskowała o: 
-  odnowienie rowu w Sławoszewie, ponieważ przez ich niedrożność zalewane są posesje  
   p.Walczaka i p. Woźniaka i mieszkańcy na własny koszt czyszczą przepust pod drogą 
   należącą do Powiatu, 
- naprawę chodnika od kościoła w Sławoszewie do Szkoły Podstawowej w Sławoszewie  
  z siedzibą w Parzewie. 
Sołtys zaprosiła obecnych na festyn rodzinny organizowany w Sławoszewie w dniu 3 maja br. 
przez Społeczną Gminną Radę Sportu. 
Radny Krzysztof Szyszka odniósł się do wypowiedzi radnego mówiącego, że ktoś mówi 
„pierdoły”. Radny Szyszka zwracając się do Przewodniczącego Rady prosił o zareagowanie, 
bowiem po to jest sesja i radny ma prawo wypowiedzieć się w punkcie wolne głosy i wnioski. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że zareagował, podkreślając, że trzeba mówić na temat, 
a radny Pacholak kilka razy poruszył temat rowerzystów po piwie, a o tym wręcz nie powinno 
się w ten sposób mówić. 
Radny Czesław Smoliński mówił, że przykro mu, że radny popiera jazdę po pijanemu  i mówi, 
że należy dać spokój takim osobom. 
Przewodniczący  Rady prosił, aby temat ten zakończyć i nie mówić już o tym. 
Radny Bogdan Pacholak  odpowiedział, że nie mówił, że popiera jazdę po pijanemu. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o: 
-  udrożnienie rowu przy ul. Teodorowskiej, 
- naprawę chodnika przy ul. Rymarkiewicza naprzeciw cmentarza. 
Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował  o przeznaczenie terenu po rozebranym ciepłociągu  
z ZPOW do szkoły pod budowę  chodnika. 
Przewodniczący Rady pytał – jak daleko jest sprawa z budową dróg transportu rolniczego? 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o naprawę drogi Słupia  - Jarocin. 
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Członek rady sołeckiej  sołectwa Kotlin Kamil  Bachorz  prosił radnych, aby podjęli decyzję      
i wyznaczyli miejsce do organizowania festynów i zabaw tanecznych w Kotlinie , na miejsce 
to wskazując targowisko. 
 
ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XVIII sesji 
Rady. 
                       Wójt udzielił odpowiedzi członkowi rady sołeckiej Kamilowi Bachorzowi 
informując, że w każdej miejscowości jest miejsce na organizowanie zabaw i w Kotlinie także 
przed i w Domu  Strażaka.  Nie może to być miejsce przy głównej drodze. 
                     Następnie Wójt odpowiedział na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji. 
Na wniosek o naprawę drogi Słupia – Jarocin Urząd Miejski w Jarocinie odpowiedział, że  
droga ta wyremontowana zostanie do końca czerwca 2012 roku. 
                     Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie odpowiadając na przekazane wnioski 
dotyczące dróg powiatowych  poinformował, że: 
- udrożnienie rowu w Magnuszewicach  po prawej stronie drogi w kierunku Prus  
  zaplanowano na okres wiosenny bieżącego roku, 
- w przypadku otrzymania środków  na dofinansowanie nasadzeń drzew, w pierwszej 
  kolejności zaplanowano dokończenie nasadzeń przy drodze Kotlin – Sławoszew, 
- nawierzchnia jezdni na moście w Magnuszewicach została naprawiona, 
- na drogę Twardów Bączew  - Kurcew nie zaplanowano środków na jej utwardzenie. 
  Natomiast  przejazd tą drogą jest możliwy, co stwierdzono podczas objazdu dróg. 
  Wójt poinformował, że gdy będzie porozumienie z Powiatem pracownicy Gminy mogą   
  obciąć  krzaki przy tej drodze zwaną drogą  „zajęczą”. 
                     Na pozostałe interpelacje i wnioski Wójt odpowiedział, że: 
-  lampy uliczne przy ul. Kochanowskiego zostały naprawione, a jedna nienadająca się do  
   naprawy zostanie w najbliższym czasie wymieniona, 
- o zmianach w systemie gospodarki odpadami informuje mieszkańców  podczas  
  organizowanych  zebrań  wiejskich, a ostatnie takie zebranie jest w dniu dzisiejszym w Woli  
  Książęcej,  
- ciepłociąg nad drogą  nr 11 zdemontowano, a dalsze prace rozbiórkowe trwają, z tym że 
  przedłużają się z powodu kolizji jaka wystąpiła z  przebiegiem na tym terenie sieci  
  energetycznej, 
- chodnik przy ul. Rymarkiewicza został naprawiony, pozostała jeszcze część parkingowo 
  chodnikowa, 
- informację o zakazie wypalania traw wysłano do sołectw i umieszczono  na stronie   
  biuletynu informacji publicznej Gminy, 
- pobocze przy ul. Teodorowskiej zostanie utwardzone tłuczniem, 
- w 80% utwardzono tłuczniem   drogę Racendów – Lubinia Mała oraz utwardzono drogę  
Orpiszewek – Lutynia, 
- drogę w Wyszkach w 50% zabezpieczono żużlem, 
- drogi gminne zabezpieczono masą na zimno, 
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- chodnik – parking przy ul. Konopnickiej jest w planie budowy i rozpocznie się po  
  zakończeniu rozbiórki ciepłociągu, a obecnie są nasadzenia  krzewów przy tej ulicy, 
- wniosek o częstsze kontrole Policji na terenie gminy jest realizowany, Policja jest widoczna 
  na terenie gminy. Wójt mówił, że ma nadzieję, że mieszkańcy o niestosownych  
  zachowaniach i wybrykach będą  mieli odwagę  informować Policję. 
- odnośnie boiska sportowego w Magnuszewicach Wójt poinformował, że zmienił się układ 
  własności. Pakiet własnościowy nowego właściciela równie mógłby zakończyć się tym, że 
  boiska tego Gmina nie otrzymałaby. W 2008 roku były podejmowane kroki w celu 
  załatwienia sprawy własnościowych, które zaniechano. Obecnie Wójt czeka na decyzję 
  ANRSP, ustalenie granic  i przejęcie nieruchomości, bo taka jest wola Agencji Nieruchomości  
  Rolnej Skarbu Państwa. Trudno przepychać się słowami, czy to zrobił następca, czy 
  poprzednik. Jest ciągłość władzy i niech męczy się następca – mówił Wójt. 
  W momencie gdy teren będzie własnością Gminy rozpoczęte zostaną  prace  porządkowe. 
- w miejscu po rozebranym ciepłociągu z ZPOW do szkoły  wybudowany zostanie chodnik 
   łączący ul. Poznańską z ul. Konopnickiej,  
- na budowę dróg rolniczego wykorzystania opracowana jest dokumentacja i trwają starania 
  o wydanie zezwolenia  na budowę. 
  Wójt proponował , aby w roku 2013 wnioskować o dofinansowanie  budowy dróg  
  transportu rolniczego z dofinansowaniem nawierzchni z kruszywa przez co dróg tych byłoby  
  więcej, będą przejezdne, a  w przyszłości można ułożyć warstwę asfaltu. 
               Następnie Wójt poruszył temat uchwały w sprawie finansowania sportu przez 
Gminę. Przypomniał, że dofinansowanie  ze strony Gminy to 70% kosztów, a 30% to środki 
własne klubu sportowego, wyjaśniając, że jest to po to, aby nie zwalniać nikogo  z myślenia     
w pozyskiwaniu środków. 
Wójt poinformował, że  konkurs  ofert na popularyzacje piłki nożnej odbył się i nie ma 
żadnego problemu w funkcjonowaniu Klubu Sportowego Błękitni  Sparta Kotlin. Klub nie ma 
uwag, a Gmina nie utrudnia  dzia łania Klubu. 
             Odnośnie estetyki miejscowości Wójt powiedział, że nie zauważył, aby w latach 1970 
– 2012 nastąpiła odnowa czy zmienił się  wizerunek gminy Kotlin.  W poprzednim roku 
Gmina przeznaczyła środki na zakup krzewów i w roku bieżącym na zakup krzewów                   
i kwiatów przewidziano 6 tys. zł. 
Na wniosek radnego nasadzono krzewy   przy ul. Ks.  Rymarkiewicza, co  zostało przyjęte             
i uszanowane   po 2 czy 3 dniach  w sposób wątpliwy, a był to efekt głupoty ludzkiej lub 
wybryk  pod wpływem alkoholu. 
Wójt mówił, że pod względem estetyki  nie będzie patrzył na gminę Jarocin, nie że jest to zły 
wzór ale patrzył będzie na swoje podwórko.  
Nasadzenia krzewów  są także przy ul. Konopnickiej i będą przy następnych ulicach. Krzewy 
sadzono również przy placach zabaw w Twardowie, Wysogotówku, Woli Książęcej,  i Wilczy. 
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ad.13 Zamknięcie obrad. 
                       Przewodniczący Rady  przypomniał radnym o obowiązku złożenia w terminie do 
30 kwietnia br. oświadczeń majątkowych za 2011 rok. 
                       Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 2 maja 2012r. o godz. 1000            
w Szkole Podstawowej w Kotlinie odbędzie się uroczysta sesja z okazji Święta Narodowego 
Trzeciego Maja  na którą zaprosił: radnych, sołtysów, radnych Rady Powiatu Jarocińskiego 
oraz przedstawicieli Policji. 
                        Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął XIX sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K                                                     Przewodniczący Rady 
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